
Ik ben geboren in 1948 en opgegroeid op het platte land in Twente. Vanaf min jeugd heb ik me 
altijd verbonden gevoeld met de prachtige natuur in ons mooie Nederland. Al op jonge leeftijd zag ik 
hoe jagers in het buitengebied bezig waren in het veld. In 1974 (dus bijna een halve eeuw geleden) 
kreeg ik de kans om zelf ook te gaan jagen. Vanaf het begin woon ik in het jachtveld waar ik mijn 
fantastische hobby uitvoer. Jagen betekent voor mij veel meer dan alleen maar schieten. Ik ben 
jaarrond aanwezig en bezig in het jachtveld. De hele jacht bestaat uit beheer, hetgeen ook inhoud 
dat er op momenten dat er van een soort te veel zijn het overtollige moeten worden weggehaald. Dit 
geldt niet alleen voor de bejaagbare soorten zoals haas, konijn, fazant, eend en duif maar ook voor 
predatoren zoals kraaien en vossen.  Vooral het bestrijden van kraaien en vossen heeft ook grote 
invloed op andere soorten dan bejaagbare soorten. Ik denk hierbij aan de weidevogels zoals kievit, 
grutto e.d.

Als natuurliefhebber en jager heb ik belang bij een gezonde en zo gevarieerd mogelijke flora en 
fauna. Ik benadruk hier nogmaals een gezonde  flora en fauna.  Dit bereiken we door er een goed 
beheer op los te laten en niet door alles maar zijn eigen gang te laten gaan waardoor er op een 
bepaald moment te veel of te weinig van een bepaalde soort komen. (Het voorbeeld van slecht 
beheer kunnen we zien in de  Oostvaardersplassen). Als jager met bijna 50 jaar jachtervaring durf ik 
te stellen dat ik hierin ervaring heb. Ik bestrijd dan ook ten zeerste uw voornemen om de jacht op 
konijnen in geheel Nederland en de jacht op hazen in drie provincies te sluiten. Dat dit gebeurt op 
basis van tellingen (hoe betrouwbaar zijn deze tellingen?) en deze uitkomsten te vergelijken met het 
jaar 1950 is voor mij onbegrijpelijk. In 1950 krioelde het in Nederland van de konijnen. We kenden in 
ons land nog geen myxomatose. Deze ziekte werd in 1952 in Frankrijk geïntroduceerd omdat men 
overlast had van te veel konijnen. Pas in 1953 werd het eerste zieke konijn in Nederland 
gesignaleerd. Dus een vergelijking met 1950 slaat helemaal nergens op. Bovendien was de hele 
infrastructuur en de benutting van het buitengebied in Nederland in 1950 niet te vergelijken met de 
situatie in 2022. Ondanks deze wijzigingen ervaar ik dat we in Nederland nog steeds een zeer  goede 
wildstand hebben. Dit hebben we mede te danken aan de inzet van de jagers en de kennis die zij 
hebben van de natuur en de daarin voorkomende flora en fauna. Niet voor niets hebben de jagers 
een cursus moeten volgen en een examen af moeten leggen.

Ik stel u voor dat u de verantwoordelijkheid van het beheer van de wildstand bij de jagers legt die 
dit goed aankunnen zoals in de afgelopen decennia is gebleken.


